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23 کیلوگرم 
زعفران از خراسان شمالی 

صادر شد

صدری:

قهرمانی ششم وعده من به 
هواداران است

تصویب قانون ارز دیجیتال 
در چند ماهه آینده 

چند نکته در باب بودجه ۱4۰۱
سعید اشتیاقی

در لایحــه بودجه ســال ۱۴۰۱ که به مجلس ارائه شــد، در 
تبصره هــا خبــری از پرداخت ارز ترجیحی نیســت و به نظر 
می رسد دولت برنامه خود برای حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را در 

سال آینده اجرایی خواهد کرد.
در بودجه ۱۴۰۱ تبصره ای بــرای پرداخت ارز ترجیحی دیده 
نشده اســت که به نظر می آید این عدم پرداخت ارز ترجیحی 
باعث افزایش قیمت کالاهای اساسی خواهد شد؛ در صورتی 
که دولت جایگزینی مناســب برای عــدم پرداخت ارز را در 
بودجه ندیده باشد. گویا قرار اســت هزینه گمرکی کالاهای 
اساســی که شــامل ۴ درصد حقوق گمرکی می شد، به یک 
درصد تبدیل شــود. به نظر می آید این کاهش حقوق گمرکی 
کافی نباشــد و دولت باید یارانه هــای دیگری را ارائه دهد تا 
جلوی افزایش قیمت کالاهای اساســی و فشار اقتصادی به 

اقشار ضعیف جامعه را بگیرد.
بودجه ۱۴۰۱ بر مبنای فروش نفت به قیمت هر بشــکه ۶۰ 
دلار بسته شــده است و به نظر می آید که دولت به مذاکرات 
۵+۱ خوشــبین میباشــد. گویا دولت بودجه را به فروش نفت 
گره زده اســت و برای فروش یک میلیون و ۲۰۰ هزار بشکه 

برنامه ای ویژه دارد.
اما بخش عمده نگرانی مــردم و فعالان بخش خصوصی، از 
افزایش درآمدهای مالیاتی اســت که نســبت به سال ۱۴۰۰ 
افزایش ۶۲ درصدی داشته است. حال باید دید دولت در ذهن 
خود چه می پروراند و چه رشــد اقتصــادی ای را برای بخش 
خصوصی در نظر گرفته اســت که افزایش مالیات ۱.۷ درصد 
در بودجه دیده شده است. شــاید این افزایش مالیات موجب 
حذف برخی از فعالان اقتصادی از چرخه رقابت شــود و این 
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تماشاخانه شمس بجنورد 
میزبان نمایش 

»باران اگر بخواهد«

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی
 خراسان شمالی:
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بودجه ۱4۰۱ است 
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23 کیلوگرم زعفران از 
خراسان شمالی صادر شد

رییـس سـازمان صنعـت، معـدن و تجـارت خراسـان 
شـمالی گفـت: ۲۳ کیلوگـرم زعفران بـه ارزش ۲ هزار 
ابتـدای امسـال تاکنـون بـه خـارج از  و ۸۵۰ دلار از 

کشـور صادر شـد.
بـه گـزارش روز سـه شـنبه روابـط عمومـی سـازمان 
صنعـت، معـدن و تجـارت خراسـان شـمالی، حسـین 
حاجـی بگلـو در این بـاره اظهار داشـت: این میـزان از 
زعفـران بـه کشـورهای کویـت، عمان، امـارات متحده 

عربـی و اندونـزی صادر شـد.
وی تصریـح کـرد: طـی مـدت یـاد شـده عـاوه بـر 
زعفـران، بـذر ذرت، خربـزه، گل کلـم، کرفـس و کلـم 
پیچ نیز از خراسـان شـمالی به کشـورهای تاجیکسـتان 

و امـارات متحـده عربـی صادر شـده اسـت.
وی ارزش کالاهـای صادراتـی محصولات کشـاورزی 
 ۲۰۳ و  هـزار   ۲۲ وزن  بـه  دلار   ۲۱۱ و  هـزار   ۱۵ را 
کیلوگـرم، ذکـر کـرد و افـزود: ایـن در حالی اسـت که 
میـزان صـادرات بخـش کشـاورزی در مـدت مشـابه 
سـال گذشـته بیشـتر بـود و بـرای افزایـش صـادرات 
محصـولات کشـاورزی نیـاز به برنامـه ریـزی از تولید 

داریم. تـا صـادرات 
وی پیاز، سـیب زمینی، شـلغم، هندوانـه، آبلیمو، چغندر، 
کـدو، گوجه فرنگـی، فلفل، خیار، سـیب، خربـزه، کلم، 
هویـج، کاهو و ملـون را از جمله محصـولات صادراتی 

اسـتان در هشـت ماه سـال گذشـته ذکر کرد.
بخـش  محصـولات  عمـده  بگلـو؛  حاجـی  گفتـه  بـه 
کشـاورزی در سال گذشـته به کشـورهای عمان، هند، 

کویـت و عـراق صادر شـد.
وی ادامـه داد: بـا ایـن کـه معـدود صادرکننـدگان در 
رسـته کشـاورزی فعالیـت دارنـد امـا امسـال بـه دلیل 
عـدم رفـع تعهـد ارزی تعـداد صادرکننـدگان در ایـن 

بخـش کاهـش یافتـه اسـت.
وی بـا اشـاره بـه ایـن کـه امسـال صـادرات انگـور از 
اسـتان انجام نشـده اسـت، عنوان کرد: انگور محصولی 
بـا شـرایط مانـدگاری پایین اسـت کـه صـادرات آن را 
کمـی سـخت تـر مـی کنـد بـه همیـن دلیـل در نظـر 
داریـم ایـن مسـئله را در زمـان برگـزاری میـز انگـور 

کنیم. بررسـی 
 زعفران در هشـت شهرسـتان خراسـان شـمالی کشت 
و کار مـی شـود که فـاروج رتبـه اول را دارد و شـرایط 
مناسـب اقلیمـی، سـازگاری، نیـاز آبـی کـم، عملکرد و 
درآمـد اقتصادی مناسـب، ارتقـای دانش فنـی زعفران 
کاران و سـهولت نگهـداری آن از عوامـل مهم توسـعه 

ایـن محصول صادراتی در اسـتان اسـت.
بـا  بـر  آب  هـای  بـاغ  جایگزینـی  و  حـذف  امـکان 
زعفران، سـهولت در کشـت مکانیزه و ارزش اقتصادی 
بـالا، سـهولت در نگهداری محصول، وجـود  پنج واحد 
فـرآوری و بسـته بنـدی زعفران با ظرفیت سـالانه ۳.۴ 
تـن و امـکان صـادرات آن  از جمله مزایای کشـت این 

محصول در خراسـان شـمالی اسـت.
در سـال زراعـی گذشـته ۷۶۱ کیلوگـرم زعفـران بـه 
ارزش ۷۴ میلیـارد ریـال از ۱۵۸ زعفـران کار اسـتان 
بـه صـورت حمایتـی توسـط سـازمان تعاون روسـتایی 

اسـتان خریـداری شـده بـود.

تماشاخانه شمس بجنورد میزبان 
نمایش »باران اگر بخواهد«

معـاون امـور هنـری و سـینمایی اداره کل فرهنـگ و 
ارشـاد اسـامی خراسـان شـمالی گفت: نمایش »باران 
اگر بخواهد« در تماشـاخانه شـمس بجنـورد به نمایش 

در مـی آید.
ابوالحسـن حیـدری افـزود: ایـن نمایش به نویسـندگی 
»نـادر برهانـی مرنـد« و کارگردانی »احسـان کمالی« 
تولیـد و از یکـم دی ماه به مدت ۱۰ روز در تماشـاخانه 

شـمس بجنـورد اجرا خواهد شـد.
و سرپرسـت  کارگـردان  اینکـه مشـاور  بیـان  بـا  وی 
گـروه محمـد شـاکری اسـت، بیان داشـت: »اسـحاق 
فرنود«،»حسـین رحیمی«،» نسرین اسـامی«،»حنانه 
سـلیمانی« و»سـید امیرحسـین امانی مطلق« بازیگران 
نمایـش و »آزاده فیـروزه«، »آرش فیـروزه«، »مهـدی 
فغانی«،»نیمـا فانی«،»لیـا محمـدی« و »امید ادیب« 

از دیگـر عوامـل ایـن نمایش هسـتند.
بـه گـزارش ایسـنا، به نقـل از روابط عمومـی اداره کل 
فرهنگ و ارشـاد خراسـان شـمالی، حیدری اظهار کرد: 
داسـتان ایـن نمایـش روایتی اسـت از سرنوشـت چهار 
دوسـت صمیمـی کـه یـک اتفـاق یا بـه تعبیـری یک 
اشـتباه ، آینـده هریـک را بـه گونه ای رقـم خواهد زد.

گفتنـی اسـت؛ نمایش »بـاران اگر بخواهـد« از یکم تا 
دهـم دی مـاه در پاتو شـمس بجنورد هر روز سـاعت 
۱۹ اجـرا می شـود، عاقمنـدان می توانند بـرای خرید 
 golshanonline.ir اینترنتـی ایـن نمایـش بـه سـایت

مراجعـه کنند.

افزایش شدید مالیات با شعار سال جاری مغایرت دارد.
در لایحه بودجــه ۱۴۰۱ برای اولین بــار خودروهای 
بالای یک میلیارد تومان و منازل مسکونی و ویاهای 
بــالای ۱۰ میلیارد تومان مشــمول مالیــات بر دارایی 
می شود که به صورت سالانه اخذ خواهد شد. نکته قابل 
تامل در این بخش این اســت کــه واحدهای اداری و 
تجاری شامل این مالیات نمی شود که نوعی حمایت از 
کســب وکارها و کارآفرینی محسوب می شود. حال باید 
دید این نوع کســب درآمد که برای اولین بار در بودجه 
کشور دیده شده است، به چه صورتی عملیاتی می شود 
و آیا قابلیت اجرایی شدن آن را سازمان برنامه و بودجه 
به طور کامل بررسی کرده است و راه های فرار مالیاتی 
که باعث عدم حصول درآمدهای مالیاتی می شود را در 
نظر گرفته اســت. یا اینکه دولت پس از گذشت زمان 
و عدم کســب درآمدهای ناشی از مالیات، فروش کالا 
و خدمــات درآمدهای حاصل از جرایم و خســارات و 
درآمدهای حاصل از مالکیت دولت به ســراغ استقراض 
از بانــک مرکزی رفته و موجب افزایش حجم نقدینگی 
شده و یکی دیگر از آثار زیانبار آن بر هم خوردن تعادل 
در بازارهــای موازی اعم از ســکه، طا، و ارز و خودرو 
است. به قولی اســتقراض از بانک مرکزی مثل دست 

کردن دولت در جیب مردم میباشد.
نکته دیگر درباره عــوارض خروج که در روزهای اخیر 
خیلی ســروصدا به راه انداخته باید باید توضیح داد که 
درآمد دولت از محل عوارض خروج از کشــور نســبت 
به سال های قبل از شــیوع کرونا تفاوت چندانی نکرده 
اســت. در بودجه ۱۴۰۱ میزان عوارض خروج از کشور 
۱۵۰۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شــده است که این 
مبلــغ ۱۱۰ میلیارد تومان کمتــر از عوارض ۹۹ و ۱۰۰ 
میلیارد تومان بیشــتر از عوارض ۹۸ به عبارتی عوارض 
سال ۱۴۰۱ در محدوده ســال های قبل از شیوع کرونا 

تعیین نشده است
در نهایت باید دید مجلس بودجه ای را که دولت به آن 
ارائه کرده است را تصویب می کند یا خیر بودجه ای که 
کاما انقباضی است و با شعار جهش  و رشد اقتصادی 
که مدنظر دولت اســت، در تضاد خواهــد بود. به نظر 
می آید سال سخت پیش روی مردم و فعالان اقتصادی 
باشــد؛ ســالی که هنوز کرونا بر روی آن سایه انداخته 
و آثــار منفی این بیماری تا ســال ها بر اقتصاد جهان و 

کشور باقی است.

علائم کرونا امُیکرون کی پدیدار 
می شود؟

کارشــناس بیماری های تنفسی و ویروس کرونای معاونت 
بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی خراسان شــمالی گفت: 
محققان معتقدند که عائم مربوط به گونه امُیکرون ممکن 

است غیرعادی تر و متفاوت تر باشد.
پســندیده در گفت و گو با ایسنا، اظهارکرد: عائم کاسیک 
بیماری کووید-۱۹ شامل تب، خســتگی، سرفه مداوم و از 
دســت دادن حس بویایی و چشایی می شــود، اما محققان 
معتقدند که عائم مربوط به گونه اومیکرون ممکن اســت 

غیرعادی تر و متفاوت تر باشد.
وی افــزود: متخصصان معتقدند که عائــم گونه امُیکرون 
ویروس کرونا خفیف اســت و شامل خارش گلو، خستگی و 

بدن درد می شود که با گذر زمان بهبود پیدا می کند.
پسندیده ادامه داد: نتایج مطالعات انجام شده نشان می دهد 
که تعریق شــبانه نیز جز عائم گونه امُیکرون در نظر گرفته 

می شود که معمولًا با بدن درد زیاد همراه است.
وی در پاســخ به این سوال که دوره نهفتگی بیماری کووید 
-۱۹ چقدر اســت؟ بیان کرد: ســازمان جهانی بهداشــت 
)WHO( اعام کرده که به طور متوســط پنج تا ۶ روز طول 
می کشــد تا عائم فرد مبتا به بیمــاری کووید -۱۹ بروز 
پیدا کند، البته ممکن اســت ایــن دوره زمانی تا ۱۴ روز نیز 

طول بکشد.
پســندیده ادامه داد: متخصصان معتقدنــد که افراد آلوده به 
ویروس کرونا می توانند تقریباً دو روز قبل از شــروع عائم 
تا ۱۰ روز پس از آن ناقل بیماری باشــند، حتی افرادی که 
به کرونای بدون عامت دچار شده اند نیز می توانند ویروس 

کرونا را به دیگران منتقل کنند.
وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه آیا عائم کرونا 
امُیکــرون زودتر از گونه های دیگر پدیدار می شــود؟ گفت: 
تعــداد مبتایان به گونه امُیکرون ویــروس کرونا در مدت 
زمان کوتاهی در سراسر جهان افزایش پیدا کرد، در حالی که 
تحقیقات در این زمینــه ادامه دارد، متخصصان معتقدند که 
عائم گونه امُیکرون زودتر از گونه های دیگر پدیدار می شود.

کارشــناس بیماری های تنفسی و ویروس کرونای معاونت 
بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی خراسان شــمالی افزود: 
نتایج یک مطالعه انجام شــده نشان می دهد که عائم گونه 
امُیکرون ویروس کرونا در مقایســه با گونه دلتا زودتر پدیدار 
می شود و احتمال کوتاه بودن دوره نهفتگی گونه اومیکرون 

ویروس کرونا یکی از دلایل میزان انتقال بالای آن است.
وی در پاسخ به این سوال که افرادی که با بیماران کرونایی 
در ارتباط بوده اند بایــد چه اقداماتی انجام دهند؟ اظهارکرد: 
افرادی که به بیماری کووید -۱۹ آلوده شده می شوند تقریباً 
از دو روز قبل از شروع عائم تا ۱۰ روز پس از آن می توانند 

ویروس را به دیگران منتقل کنند.
پســندیده ادامه داد: اگر با یک فرد مبتا به بیماری کووید 
-۱۹ در تمــاس بوده اید باید خود را قرنطینه کنید و آزمایش 
کرونا انجام دهید تا متوجه شــوید که به ویروس کرونا آلوده 
شده اید یا خیر؟ و افراد نباید تا مشخص شدن تست کرونای 

خود با دیگران در ارتباط باشند.
وی گفت: در صورت مثبت بودن تســت کرونا، باید خود را 
قرنطینه کنید، عائم خود را زیر نظر بگیرید، اگر دچار تنگی 
نفس، درد قفســه سینه، مشکات تنفسی یا کمبود اکسیژن 

شدید نیز فوراً به پزشک مراجعه کنید.

خبر یادداشت

خبر

اســتاندار خراســان شــمالی با تاکید بر اینکه نمی 
تــوان از طریق اعتبــارات قطره چکانــی به فکر 
تحول عمرانی بود، گفت: باید با شناســایی نیازهای 
کشورهای همسایه ســطح درامد استان را افزایش 
دهیم.بــه گزارش مهــر، محمد رضا حســین نژاد 
دو شــنبه شب در دیدار با مســئولان فاروج که در 
سالن جلســات استانداری برگزار شــد، اظهار کرد: 
توقــع انجام حرکت عمرانی فوق العاده با تخصیص 
قطره چکانــی اعتبارات به اســتان فکری عبث و 
بیهوده است.استاندار خراســان شمالی روی آوردن 
به توانمندی های فراموش شــده را لازمه توسعه و 
آبادانی اســتان دانست و گفت: باید با شناسایی بازار 
و نیازهای کشــورهای همســایه توسط رایزن های 
اقتصادی ایران در این کشــورها و با بهره مندی از 
پتانســیل های استان بتوانیم با ایجاد تبادلات بیشتر 

سطح درآمدها را افزایش دهیم.
وی افزود: در خراســان شــمالی باید به بخش های 
کشــاورزی، صنعت، معــدن و تجــارت و به ویژه 
گردشــگری توجه ویژه شــود و با ارائه راهکارها و 

طرح های کارشناســی ماندگاری مسافران و زائران 
در استان بیشــتر شود.حسین نژاد همدلی و انسجام 
را عنصر اصلی توسعه عنوان کرد و بیان داشت: هم 

افزایی موجود در اســتان موجب می شود به همراه 
مجمع نمایندگان اســتان به دنبال حل مشــکات 
اســتان باشــیم و لحظه ای را بــرای پرداختن به 

مباحثی که هیچ ســودی برای سفره مردم ندارد را 
هدر ندهیم.نماینده عالی دولت در خراســان شمالی 
گفت: حل مشــکل بحران آب در اســتان مستلزم 
اجرای طرح های کوتاه مــدت مانند بهره مندی از 
سیستم های نوین آبیاری و برنامه ریزی برای اجرای 
طرح های بلند مدت مانند استفاده از آب های مرزی 
است؛ همچنین باید تاش شود با اجرای پروژه های 
تخصصــی در راســتای بهره مندی از پســاب ها، 

قطره ای آب در هیچ نقطه استان هدر نرود.
در این دیــدار علی آذری، نماینده مــردم فاروج و 
قوچــان در مجلس شــورای اســامی اظهار کرد: 
امروز همه فعالیت ها با وحدت مســئولان به نتیجه 
می رسد و این فعالیت ها باید موجب حرکت سیستم 
به سمت توسعه باشد.علی آذری بر انتصاب مدیران 
پاکدســت و فساد ستیز در سیســتم اجرایی استان 
تاکید کــرد و افزود: با توجه به شــعار دولت مبنی 
بر حضور در میدان امروز همه مســئولان به دنبال 
رفع محرومیت ها، ضعفت ها و گرفتن ســختی ها از 

مردم هستند.

استاندار خراسان شمالی مطرح کرد؛

افزایش سطح درآمد خراسان شمالی با شناسایی بازار کشورهای همسایه

 خاک خوردن دو میلیارد تومان اعتبار بعد از ســه 
سال

استخر روباز بانوان بجنورد، از ابتدای تیرماه سال 
۹۷ در ضلع شمال شــرقی بوستان بش قارداش 
بجنورد در مســاحتی نزدیک به ۵ هزار مترمربع 

ساخته شد.
 افتتاح اســتخر روباز بانوان ریسک بزرگی است 
که هر کسی آن را نمی پذیرد به همین دلیل در 
معدود شهرهای کشور شاهد احداث استخر روباز 
برای بانوان هســتیم، اما شهردار وقت بجنورد در 
ســال ۹۷ با پذیرش این ریسک اقدام به احداث 
اســتخر روباز بانوان در پارک تفریحی توریستی 

بش قارداش کرده است.
علی رغم اینکه این پروژه شــاید با هدف ایجاد 
فضایــی مفرح بــرای بانوان و جذب گردشــگر 
ایجاد شــده اســت اما باید دید جوانــب امر به 
خوبی سنجیده شده اســت و جنبه تامین امنیت 
که مهمترین بعد اجرای این پروژه اســت به طور 
کامل رعایت شــده و اینکه آیا مجریان این طرح 

می توانند تضمینی برای آن بدهند؟
آیا احداث استخر روباز در اولویت نیازهای بانوان 
قرار دارد و اینکــه چند درصد از بانوان تمایل به 

استفاده از این استخر را خواهد داشت؟
عــاوه بر این بــا توجه به ســاکن بودن بخش 
زیادی از جمعیت شهر بجنورد در مناطق حاشیه 
شهر به مهمترین دغدغه شهروندان این مناطق 
که آســفالت معابر، جمع آوری آب های سطحی 
است پرداخته شده و آیا چاره اساسی برای احداث 
پارکینگ و روان ســازی ترافیک ســطح شــهر 
اندیشیه شده که ساخت اســتخر روباز بانوان در 

اولویت کاری قرار گرفته است؟
و نکته پر اهمیــت تر اینکه در اجرای این پروژه 
تا چه میزان از نظرات کارشناســی اســتانداری، 
دستگاه های فرهنگی و گردشگری استفاده شده 
و این پروژه که با سبکی مدرن ساخته شده است 
چه میزان می تواند درآمدزایی برای شــهرداری 
بجنورد داشته باشد و چقدر به جذب گردشگر در 

استان کمک خواهد کرد؟
 تایید نشدن امنیت استخر روباز بانوان در 

بجنورد
با مطرح شــدن تمام این ســوالات و اتمام این 
پروژه در ســال ۹۷، اما امنیت این استخر توسط 
رئیس کل دادگســتری خراسان شمالی و رئیس 
پلیس امنیت اســتان تایید نشــد و این پروژه به 

حالت باتکلیفی رها شد.

نکته قابل توجه این اســت که هزینه ساخت این 
پروژه سه سال قبل، دو میلیارد تومان بوده است 
که در این مدت و با تعطیلی این مکان بااستفاده 
باقی مانده و خاک می خورد، در حالی که بخش 
زیادی از جمعیت شهری بجنورد در حاشیه شهر 
زندگــی می کننــد و برای رفع نیــاز های اولیه 
زندگی شــان دچار مشکل هستند، شاید اگر این 
مبلغ در آن نقاط مصرف می شــد، می توانست 

بخش زیادی از مشکات این افراد را رفع کند.
حال با این وجود و تغییر دو شــهردار و روی کار 
آمدن شورای شهر جدید در ششمین دوره سوال 
اینجاست که بالاخره تکلیف این استخر به کجا 

خواهد رسید؟
سرپوشیده کردن استخر روباز بانوان، جزو 

پیشنهادات است
جمشــید عین بیگی، رئیس شورای شهر بجنورد 
در گفتگو با خبرنگار عصراترک یکی از مســائل 
پیش روی شــورای ششم را تعیین تکلیف پروژه 
هــای باتکلیف شــهری عنوان کــرد و اظهار 
داشــت: متاسفانه برخی از این پروژه ها همچون 
استخر روباز بانوان در پارک بش قارداش بجنورد 
از ایــن قبیل هســتند که نه قابلیت اســتفاده با 
کاربری تعریف شــده دارند و نه در شرایط فعلی 
تغییــر کاربری ممکن اســت.وی ادامه داد: طی 

برگزاری جلســات متعدد، موضوع قابل طرح این 
اســت که با تغییر کاربری، بهترین شیوه استفاده 
از فضا و هزینه زیادی که در آن شــده است، چه 

می تواند باشد.
عین بیگی در پاسخ به سوال خبرنگار ما مبنی بر 
احتمال سرپوشــیده شدن استخر نیز توضیح داد: 
استفاده به عنوان اســتخر سرپوشیده جزو گمانه 
زنی و پیشنهاداتی است که در بحث ادامه پروژه 
و اســتفاده از این فضا داده شده ، اما اگر استخر 
سرپوشیده شود، صرفا برای بانوان قابلیت استفاده 
نخواهد داشــت و باید استفاده به صورت عمومی 

باشد.
 ارتفاع و مسافت این استخر، راه دسترسی را 

دشوار کرده است
وی راه دسترسی به این استخر را سخت خواند و 
گفت: ارتفاع و مسافت، شرایط دسترسی را دشوار 
کرده اســت و تصمیم براین است که به بهترین 

شکل بتوان از این ظرفیت استفاده کرد.
عین بیگی گفت: مسئولان در جایگاهی همچون 
شــورا که توســط مردم انتخاب می شوند، نباید 
شــتاب زده و مقطعی عجولانــه تصمیم بگیرند 
و بدون مطالعــه پروژه را تصویب یــا رد کنند، 
باید حتما قبــل از تصمیم گیری با مطالعه و کار 

کارشناسی اجرا شود.

وی بــا بیان اینکــه از این قبیل پــروژه ها که 
بــدون مطالعه تصویب و در مقام اجرا قرار گرفته 
اند،تعداد زیادی وجــود دارد، گفت: پروژه هایی 
همچون استخر بانوان که پس از اجرا به مشکل 
خورده اند، باعث تاسف هستند زیرا این هزینه ها 
از بیت المال و حقوق مردم اســت، نباید بی گدار 

به آب زد و بی فکر تصمیم گرفت.
 استخر بانوان بش قارداش تعیین تکلیف می 

شود
در این باره، جواد حمیدی، شــهردار بجنورد نیز 
تکمیل پروژه های ناتمام سرمایه گذاری و اقدام 
در زمینه انجام سرمایه گذاری های جدید توسط 
شــهرداری بجنورد را از اولویــت های کار خود 
برشمرد و گفت: شهرداری بجنورد ابتدا وضعیت 
تکمیل پروژه های سرمایه گذاری ناتمام را تعیین 
تکلیف خواهد کرد.وی درباره تعیین تکلیف نحوه 
بهره برداری از پروژه استخر بانوان بش قارداش 
نیز اعام کرد: تصمیم بر این است که این پروژه 
یا به استخری برای مردان و یا کافی شاپ تغییر 

کاربری داده شود.
حمیدی افزود: پس از اینکــه تصمیم درباره آن 
نهایی و زیرساخت های بهره برداری از آن آماده 
شــد به بخش خصوصی واگــذار خواهیم کرد تا 

بهره برداری کند./عصراترک

رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراســان 
شــمالی گفت: کنتــرل تورم و تاش بــرای ثبات 
اقتصادی از ویژگی های بــارز و مهم لایحه بودجه 

۱۴۰۱ است.
حسن پارسی پور روز سه شنبه به خبرنگار ایرنا اظهار 
داشــت: دولت در لایحه بودجه تاش داشته تا نرخ 
تــورم و گرانی ها در جامعه کنترل شــود و در این 
زمینه سیاســت هایی در نحــوه توزیع یارانه ها و یا 
انتشــار اوراق خزانه برنامه ریزی شده به طوری که 
انتشار اوراق خزانه نسبت به سال ۱۴۰۰ تا ۳۰ درصد 
کاهش یافته اســت که این اقدام در راستای کنترل 

تورم و ثبات اقتصادی انجام می شود. 
وی بــا بیان اینکه عدالت محــوری یکی از ویژگی 
های خوب و بارز لایحه بودجه اســت افزود: دولت 
تاش دارد تا در چهارچوب ســند آمایش کشــور و 
اســتان ها و با رویکرد توجه به مزیت ها و ظرفیت 
های اســتان ها و بر مبنای پیشــران های توسعه 

مناطق، توسعه در تمامی مناطق محقق شود. 
وی افزود: لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ در موعد مقرر 
تنظیم و به مجلس شــورای اســامی تقدیم شد با 
توجه به سیاســت های کان در کشــور در زمینه 
تغییر ســاختار بودجه، لایحه بودجه متفاوتی تدوین 
شــده است که یکی از ویژگی های این لایحه رشد 

اقتصای و ارتقای بهره وری است.
پیش بینی رشد ۸ درصدی در اقتصاد

پارســی پور با بیان اینکه میزان رشــد اقتصادی در 

کشــور در لایحه بودجه ســال آتی، هشت درصد 
پیش بینی شده است که این میزان رشد با توجه به 
ظرفیت ها محقق خواهد شــد خاطرنشان کرد: ۴.۵ 
درصد از رشــد اقتصادی پیش بینی شده در لایحه 
بودجه از طریق رشــد سرمایه گذاری اتفاق می افتد 
که در این زمینه حمایت های صندوق توسعه ملی، 
پرداخت تســهیات و نیز از طریق سرمایه گذاری 

بخش خصوصی تحقق می یابد. 
رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراســان 
شــمالی افزود: ۳.۵ درصد از رشــد اقتصادی هم از 
طریق ارتقای بهره وری محقق خواهد شــد که در 
این زمینه عوامل مختلف از جمله توسعه صادرات و 
اســتفاده از فناوری برای افزایش تولید مد نظر قرار 
دارد.وی خاطرنشان کرد: یک اتفاق خاص دیگر در 
چهارچوب اصاح ســاختار بودجه، تغییر اختصاص 
بودجه ها از ردیف محوری به برنامه محوری است، 
پیش از این بودجه بر مبنای دستگاه اجرایی و پروژ 
ها توزیع می شــد اما بر اســاس لایحه بودجه قرار 

است بودجه ها بر مبنای برنامه محور توزیع شود.
وی افزود: در توزیع بودجه به صورت ردیف محوری، 
مــوازی کاری زیاد و امکان نظــارت کم بود اما در 
لایحه بودجه نظارت بر اجرای پروژه بیشــتر خواهد 
شــد و بودجه هــا تحت کنترل خواهــد بود بر این 
اساس مطالبه ســازمان برنامه و بودجه از وزارت ها 
خانه بیشــتر  خواهد شد و استان ها هم باید بیش از 

پیش در این زمینه پاسخگو باشند.

رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراســان 
شــمالی اظهار داشــت: تمرکز زدایــی و افزایش 
اختیارات اســتان ها از دیگر ویژگــی های لایحه 
بودجه است، با تمرکز زدایی شاهد عدالت در توسعه 

مناطق باشیم .
افزایش سهم اعتبارات عمرانی در لایحه بودجه 

پارســی پور با بیان اینکه در لایحه بودجه ســهم 
اعتبارات اســتانی از کل اعتبارات عمرانی افزایش 
یافته اســت افزود: ۷۰ هزار میلیــارد تومان اعتبار 
عمرانی به اســتان ها اختصاص یافته است مستقیم 
به اســتان ها اختصاص می یابد، عاوه بر آن حدود 

۵۷ هزار میلیارد تومان اعتبــار هم در قالب ارتقای 
شــاخص های اســتان ها در نظر گرفته شده است 
که امید می رود ســهم خوبی از آن در این اســتان 

جذب شود. 
رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراســان 
شــمالی افزود: در لایحه بودجه، ۲۵۲ هزار میلیارد 
تومــان از اعتبارات بودجه عمومی کشــور به پروژه 
های عمرانی اختصاص می یابد که این رقم نسبت 
به بودجه سال جاری، بیش از ۴۰ درصد رشد دارد. 

خراسان شــمالی در شمال شرق کشور واقع است و 
۴۴ درصد از جمعیت آن در روستاها سکونت دارند. 

گزارشی از وضعیت استخر روباز بانوان در بجنورد؛

استخری که تبدیل به باتلاقی برای مسئولان شده است

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی خراسان شمالی:
ثبات اقتصادی از ویژگی بارز لایحه بودجه ۱۴۰۱ است 
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ارزش یارانه نقدی فقط ۱.5 دلار 
عضو اتاق بازرگانی تهــران از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
از ابتدای دی ماه ســال جاری خبر داد و گفت: طی ۷ 
ماه امسال بانک مرکزی ۱۱.۱ میلیارد دلار معادل ۲۴۴ 

هزار میلیارد تومان ارز ترجیحی پرداخته است.
به گزارش اتفاقیه بــه نقل از  خبرآناین، کاوه زرگران 
امروز در نشســت هیــأت نمایندگان اتــاق بازرگانی 
تهران، اظهار کرد: طی دو هفته گذشــته وزارت جهاد 
کشاورزی جلســاتی را با فعالان اقتصادی برگزار و به 
آنها اطاع رسانی کرده که قرار است ارز ۴۲۰۰ تومانی 

از ابتدای دی ماه سال جاری حذف شود.
رئیس کمیسیون کشــاورزی، آب و صنایع غذایی اتاق 
بازرگانی تهران افزود: این ارز برای کالاهای اساســی 
حذف و نهاده های دامی، روغــن و دانه های روغنی با 
ارز نیمایی توزیع خواهند شــد که بر این اساس، آماده 
باشــی به بخش خصوصی برای این اقدام بزرگ داده 

شده است.
زرگران ادامه داد: با توجه به شــرایطی که کشور دارد، 
حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، تصمیــم بزرگ و عاقانه ای 
بوده و اهمیت اجرای آن بســیار زیاد اســت که در این 
میان باید دولت به نکاتی بــرای بهبود اجرای این کار 

توجه کند.
وی با بیان اینکه فعالان اقتصادی از ســه سال قبل به 
دولت بابت حــذف این ارز تذکر داده بودند، گفت: البته 
بهتر بود که حذف ارزهای دولتی در دولت قبل و زمانی 
رخ می داد که فاصله ارز ۴۲۰۰ تومانی با نرخ ارز نیمایی 
کمتر از رقم فعلی بود تا تأثیر آن بر روی مصرف کننده 
کمتر شــود، اما به هر حال هم اکنــون نیز کار بزرگی 
اســت و بخش خصوصی هم تاش خواهد کرد که در 

کنار دولت، این طرح را به سرانجام برساند.
زرگران تصریــح کرد: در ۷ ماهه ابتدای ســال جاری 
حــدود ۱۱.۱ میلیارد دلار ارز ترجیحی از ســوی بانک 
مرکزی برای اقام دارو و غذا پرداخت شده است که بر 
این اســاس میزان یارانه پرداختی به این ارزها در مدت 
۷ ماه گذشــته، ۲۴۴ هزار میلیارد تومان با محاسبه نرخ 
ارز بازار آزاد بوده که ســرانه آن حدود ۴۰۰ هزار تومان 

برای هر ایرانی خواهد بود.
وی افزود: قرار است که گندم و دارو همچنان ارز دولتی 
بگیرند که این کار صاح نیســت، چراکه گندم کالایی 
است که به راحتی جایگزین شده و وقتی گندم یارانه ای 
در شــبکه وجود داشته باشد، به راحتی به بیرون شبکه 

نشت کرده و در بازار جایگزین ذرت و جو خواهد شد.
رئیس انجمن غات ایران خاطرنشان کرد: طبیعی است 
که دولت در بودجه سال آینده ۱۵۰ هزار میلیارد تومان 
یارانه گندم و نان دهد اما بهترین روش این اســت که 
قیمت گندم ۷,۵۰۰ تومان از سوی دولت خریداری شده 
و یارانه به آرد تعلق گیرد. زرگران گفت: قرار اســت که 
دولت گندم را از کشاورز ۷,۵۰۰ تومان خریداری کرده 
و با احتســاب ۱,۰۰۰ تومان به عنــوان هزینه حمل و 
آســیابانی، آرد آن  ۶۴۰ تومان به خبازی ها برســد، اما 

بهتر است که نرخ گندم نرخ آزاد باشد.
وی گفت: در حال حاضر یکی از نقاط ضعف این است 
که باید آزادسازی نرخ گندم هم صورت گیرد و یارانه به 

آرد یا نان تعلق گیرد.
وی افزود: اگر قرار باشــد که هدفمنــدی یارانه ها اجرا 
شــود، باید طرح را به نحوی اجرا کرد که مردم ناراضی 
نباشند؛ این در حالی اســت که اکنون کاً دولت برای 
دانه های روغنی، گنــدم، دارو و نهاده های دامی یارانه 
۴۰۰ هزار تومانی به ازای هر ایرانی پرداخت می کند که 
اگــر گندم و دارو همچنان ارز دولتی بگیرند، دولت باید 
به هر ایرانی ۱۵۰ هزار تومــان یارانه بدهد و این رقم 

نباید کمتر شود.
زرگران تصریح کرد: باید یارانــه فعلی که در قالب ارز 
ترجیحــی به مردم داده می شــود به مردم ارائه شــود 
تا طرح با موفقیت اجرایی شــده و بــه هدف خود که 

فسادزدایی است، برسد.
زرگران اظهار کرد: اگر قرار اســت که کمتر از یارانه ای 
که دولت بــه ارز ترجیحی می دهد بــه مردم پرداخت 
کنــد و در مقابل هم کالا گران شــود، در این صورت 
قدرت خرید مردم کاهش یافته و قادر به خرید کالاهای 
اساسی نیستند. وی افزود: در چنین شرایطی نارضایتی 
ایجاد خواهد شد؛ ضمن اینکه باید نقدینگی بنگاههای 
فعــال در این حوزه تأمین شــود چراکه بــا حذف ارز 
ترجیحی ســرمایه در گردش واحدهای تولیدی از جمله 
دامداری ها ۴ تا ۵ برابر خواهد شــد. پــس دولت باید 
ســرمایه در گردش را تأمین کند تا تقاضا در کشــور از 

بین نرود و در عین حال چرخ تولید نیز بچرخد.

دادستان کل کشور: مردم فعلا در 
رمزارزها سرمایه گذاری نکنند

حجت الاسام و المســلمین محمد جعفر منتظری در 
جمــع خبرنگاران درباره ســاماندهی وضعیت رمزارزها 
گفت: متاســفانه امروز رمزارزها موجب آســیب شــده 
و عــده ای از مردم به دلیل بــی توجهی به عواقب آن 
دچار مشکل می شــوند و احیانا توسط افراد کاهبردار 
به دام می افتند. منتظری با اشــاره به پرونده کریپتولند 
بیان کرد: دربــاره رمزارزها مکاتباتی با بانک مرکزی و 
مجلس انجام دادیم تا وضعیت رمز ارزها را برای مردم 
مشخص کنند. دادســتان کل کشور ادامه داد: مردم تا 
زمانــی که تکلیف رمز ارز به موجــب قانون و از منظر 
قانونی مشخص نشده، وارد سرمایه گذاری در این حوزه 
نشــوند، زیرا بســیاری از مردم که در این معرکه وارد 
شدند، با مشکل روبه رو هستند. منتظری بیان کرد: در 
صورت وجود مشــکل، سرمایه مردم از بین می رود و از 
ســوی دیگر هم پرونده های متعدد در دستگاه قضایی 

تشکیل می شود.
منتظری با اشاره به دستور رئیس دستگاه قضا مبنی بر 
رسیدگی به تخلفات بورس اظهار کرد: کمیته مشترکی 
برای رســیدگی به موضوع بورس با هماهنگی سازمان 
بازرســی در حال شــکل گیری اســت و در چارچوب 
مقررات، تکالیف و وظایف قانونی بصورت مشترک کار 
را انجام خواهیم داد و امیدوارم تا ظرف زمان معینی کار 

را به سرانجام برسانیم.

خبر

محســن رضایی خبر داد کــه قانون ارز دیجیتال ۳ تــا ۴ ماه آینده 
تدوین می شود.

معاون اقتصادی رئیس جمهوری گفت: نظر رئیس جمهوری نسبت به 
ارز دیجیتال مثبت است و باید ارز های دیجیتال قانونی شود.

محســن رضایی معاون اقتصادی رئیس جمهوری گفت: در آبان ماه 
به خبرهای خوش در آذرماه اشــاره کردم که به چهار اتفاق مهم در 

دولت اشاره می کنم.
برنامه دولت رئیسی برای ارزهای نفتی چیست؟

او گفــت: نخســتین تصمیمی که گرفته شــد این بــود که یکی از 
شیوه های خلق پول بدون پشــوانه یعنی فروش ارز های نفتی دولت 
به بانک مرکزی در بودجه ای که در آذرماه تحویل مجلس داده ایم را 
گرفتیم. این ارز های نفتی که وارد بانک مرکزی می شد تبدیل به پایه 
پولی شده و این پایه پولی در استخر نقدینگی کشور ۷ برار می شد. به 
عنوان مثال هر هزار تومان بدون هیچ پشتوانه و بدون کمترین تاثیر 

در تولید ملی و ثروت ملی تبدیل به ۷ هزار تومان می شد.
رضایی تصریح کرد: این عوامل باعث شــد میزان نقدینگی افزایش 
پیدا می کرد؛ بدون اینکه تاثیر قابل توجهی در تولید ملی داشته باشد 
به مدت ۵۰ ســال این رویه ادامه داشــت یعنی از ســال ۱۳۵۱ که 
درآمد های نفتی ایران چند برار شد این مشکات به صورت سریع تری 
وارد اقتصاد ایران شــد و چند سال قبل از پیروزی انقاب اسامی تا 

دولت فعلی این شیوه غلط ادامه داشته است.
او بیــان کرد: از نمایندگان مجلس خواســتارم در تصویب این بند از 
بودجــه همت به خرج دهند یعنی دولت ارز های نفتی را به بانک های 
کشور و بانک ملی بفروشــد تا پول بدون پشتوانه وارد اقتصاد کشور 

نشود و همان پول به صورت واقعی به کشور تزریق شود.
یارانه جدید در راه است؟

این مقام مســئول ادامه داد: مسئله دوم مربوط به یارانه هاست که در 
لایحه بودجه مقرر شــده اســت که دو برابر شود اما رئیس جمهوری 
تاکید داشت تا سه ماه پایانی سال نیز این قانون اجرایی شود بر همین 

اساس این اقدام از دی ماه اجرایی خواهد شد.
رضایی گفت: با اجرای درست این مصوبه، هر خانواده چهار نفره ۸۰۰ 

هزار تومان کالا و پول دریافت خواهند کرد.
این مقام مسئول تصریح کرد: خبر سوم مربوط به مذاکرات هسته ای 
اســت که بعد از ۴ الی ۵ ســال متوقف شــده بود، این مذاکرات هم 
بالاخره شروع شــد و ما پیشرفت های خوبی داشته ایم البته مذاکرات 
ادامــه دارد. ایران جدی اســت، اما می خواهم توصیــه به همه کنم 
که بدانند ما اقتصاد کشــور را شــرطی نمی کنیم و به مذاکرات گره 

نمی زنیم.
او گفت: ایران منطقی دارد که ما در مســئله انرژی هســته ای دنبال 
ســاخت بمب اتم نیستیم، اما انرژی هسته ای صلح آمیز را حق مسلم 

خود می دانیم لذا در مذاکرات جدی هستیم.
رضایی افزود: مســئله چهارم این اســت که نخســتین بار در کشور 
دولت ها شعار می دادند و زحمت می کشــیدند، اما بودجه کافی برای 

پیشرفت نمی گذاشتند. برای برای پیشرفت کشور بودجه گذاشته ایم؛ 
چه برای کسب و کار های کوچک و بزرک و همچنین برای ۱۰ تا از 
مگاپروژه هایی که می خواهد صورت بگیرد که در زمان درســت آن را 
مطرح خواهیم کرد. این ها تصمیماتی است که در آذرماه گرفته شد و 

وارد مرحله اجرا شده است.
دولت با ارز دیجیتال موافق است؟

او گفت: نظر من و رئیس جمهوری نسبت به این موضوع مثبت است، 
ولی این موضوع باید قانونی شــود. اولا از حالت های مخفی و پنهانی 
به صورت آشــکار شــود؛ افراد فعال در این زمینه اظهارنامه پر کنند 
و مالیــات دهند. گاز و برقی که مصــرف می کنند باید با قیمت های 
درســتی خریده شــود، ولی این مســئله باید مراحل قانونی خود را 
طی کنــد من موافقم، اما باید قانون در هیات دولت تصویب شــود، 
درحال حاضــر در حال تدوین این مراحل هســتیم و این فرآیند نباید 

بیش از ۳ تا ۴ ماه طول بکشد.
او گفت: پنج شــنبه هفته گذشته و همچنین یک شنبه همین هفته، 
جلسه ای با ریاست بنده برگزار شد که در آن ۱۰ تصمیم برای تقویت 

بازار ســرمایه گرفته شد. ابتدا مسئله سوخت نیروگاه ها، کارخانه های 
سیمان، فولاد و پتروشیمی بود، چون تصورات ابهام آمیزی به جامعه 
وارد شده بود این بودجه در حقیقت قیمت های سوخت را چندین برابر 

کرده است ما این را تعیین و تکلیف کرده ایم.
معــاون اقتصادی رئیس جمهوری بیان کرد: ایــن ۱۰ تصمیم برنامه 
کوتاه مدت ما برای تقویت بورس اســت، ولی جلسات ما ادامه دارد 
که بتوانیم به صورت اساسی بازار بورس را یک اصاح بنیادین کنیم، 
چون در دولت گذشــته یک کار شتاب زده ای صورت گرفت و بورس 
فراتر از توانش زیربار هزینه های مردم رفت و مردم پول هایشــان را 
آوردنــد در حقیقت روی یک خودرویی ســوار کردند که این خودرو 
توانایی لازم را برای تحمل آن را نداشــت هم اکنون شاخص بورس 

روی پله یک میلیون و ۱۵۰ هزار واحدی قرار دارد.
رضایی بیان کرد: از اینجا به بعد ما این خودرو را تقویت می کنیم که 
بتوانــد بار بزرگتری را از یک میلیــون و ۵۰۰ هزار تا یک میلیون و 
۷۰۰ هــزار واحدی و آرام آرام در ارتفاع بالاتری حمل کند؛ این مورد 
در دســتورکار ماست. بزودی اصاحات قابل توجهی در بورس انجام 

خواهیم داد.
این مقام مســئول گفت: صادرات باعث شده است که مصرف داخلی 
هم تقویت شــود، چــون وقتی تولیدات صادرات محــور خواهد بود، 
نخســتین کاری که صورت می گیرد صادرات خارجی باعث می شود 

که بازار های داخلی اشباء شوند.
رضایــی گفت: یعنی یک صادرات درســت بعد از اشــباء بازارداخلی 
صورت می گیرد چراکه، چون صادراتی که قدرت فتح بازار های بیرون 
را داشته باشــد. صادرات ایران جزیره ای شده است و باید در اصاح 
ســاختار تجارت بررســی شــود. در همین ۶ ماه درآمد های ارزی ما 

جهش قابل توجهی پیدا کرده است.
این مقام مســئول گفت: دو اتفاق ضایع آفرین در اقتصاد ایران یکی 
خام فروشی است مواد پتروشیمی را هم خام می فروشیم در حالی که 
می تواند تبدیل به مواد مورد اســتفاده شوند. می روند بافناوری کره و 
چین تبدیل به مواد مصرفی می شود همان را به ما با قیمت زیادی به 
ما می فروشــند. دانش و فناوری هایی که از کشور خارج می شوند اگر 

به تبدیل مواد خام به مواد مصرفی کمک کند اوضاع بهتر می شود.

تصویب قانون ارز دیجیتال در چند ماهه آینده 

معــاون روابط کار و جبــران خدمت وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی از طرح ضربی دولت برای بررســی حقوق کارگران خبر 
داد و گفت: کشــور را به ۵ منطقه تقسیم بندی کردیم تا مدیران 
کل، کارشناســان و بازرسان در ســتادهای استان ها به همکاری 
برای ایجاد بازرسی های ضربتی در ۵ تا ۶ ماه آینده بپردازند.معاون 
روابــط کار و جبران خدمت وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
با اشــاره به بازدید خود از خط تولید شــرکت کاشی و سرامیک 
سعدی که از شــرکت های تابعه هلدینگ »صدر تامین« وابسته 
به ســازمان تامین اجتماعی محسوب می شود، از ایجاد ستادی در 
این وزارتخانه برای نظارت بر مسائل روابط کار شرکت های تابعه 

این وزارتخانه خبر داد.
وضعیت اجرای قانون کار در کارگاه ها

علی حســین رعیتی فرد که به همین مناسب در جمع خبرنگاران 
صحبت می کرد، با اشــاره به بخشــنامه وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی بــرای نظارت بر مســائل روابــط کار در هلدینگ ها 
و شــرکت های تابعه این وزارت خانه، گفت: »توفیق شــد که در 
یکی از کارخانه های وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
حضور پیــدا کنیم. این موضوع با توجه به بخشــنامه وزیر برای 
پیگیری جدی اجرای قانون کار در شرکت های تابعه صندوق های 

بازنشستگی ضروری است.«
وی افــزود: »در واقع بحث ما نظارت بر اجرای قانون کار از خود 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســت. در این راســتا مواردی 
چون دستمزد و مزایای کارگران، طبقه بندی مشاغل و کمیته های 

حفاظت فنی و ایمنی و تشکل یابی، پیگیری می شوند. باید بتوانیم 
با هماهنگی بازرسان کار و جامعه کار و تولید این موضوع را حل 
کنیم. تاش کردیم که این کار را به صورت ضربتی از وزارت کار 
آغاز کنیم تا گزارش وضعیت مجموعه خود را تهیه و به وزیر ارائه 
کنیم؛ البته در نظر داریم که این موضوع را به کل کشــور تسری 

دهیم تا دغدغه های همه کارگران به حداقل برسد.«
رعیتــی فرد با بیان اینکه در خیلــی از واحدهای تابعه وزارتخانه، 
طبقه بندی مشــاغل اجرا شده است اما باید بروزسانی شود، گفت: 
»عاوه بر این ما خواهان تســری بررسی و نظارت های خود به 
ســایر بخش های خصولتی و نهادهای حاکمیتی و مراکز وابسته 
آنها هستیم. بخش خصوصی هم باید در این زمینه همکاری کند 
و همکاری های خوبی هم صورت گرفته است. امیدواریم ظرف ۵ 
تا ۶ ماه آینده کل کشــور را از طریق بازرسی کار موضوع های یاد 
شده بررسی و گزارش جامع آن را ارائه کنیم. امیدواریم با تشریک 

مساعی جامعه کار و تولید اتفاق های خوبی را رقم بزنیم.«
طرح ضربتی دولت برای حقوق کارگران چیست؟

معاون روابط کار و جبران خدمت وزارت کار با بیان اینکه در این 
معاونت ستادی را تشــکیل دادیم که مدیران کل به عنوان های 
معین های استانی برگزیده شــده اند، گفت: »بر این اساس کشور 
را به ۵ منطقه تقســیم بندی کردیم تا مدیران کل، کارشناســان 
و بازرســان در ســتادهای اســتان ها به همکاری بــرای ایجاد 
بازرســی های ضربتی در ۵ تا ۶ ماه آینده بپردازند؛ البته امیدواریم 
که برای بازرســی های وزارت کار، ظرف یک هفته آینده به یک 

جمع بندی برسیم.«
وی در مورد تســری این بازرسی ها به سایر دستگاه ها گفت: »در 
این راستا، وزارتخانه های اقتصادی مانند نفت، اقتصاد، نیرو، جهاد 
کشاورزی و بقیه دستگاه های اجرایی مورد نظارت قرار می گیرند.«

رعیتی فرد در پاسخ به این پرســش که معاونت روابط کار برای 
بررســی هزینه های ســبد معیشــت کارگران به منظور محاسبه 
دســتمزد ۱۴۰۱ چه اقدامی را انجام داده اســت، گفت: »تاکنون 
در دولت ســیزدهم دو جلسه شورای عالی کار تشکیل شده است. 
کمیته مزد را تشــکیل دادیم تا در بحث تورم و ســبد معیشــت، 
مطالعاتی که توسط موسســه عالی پژوهش های تامین اجتماعی 
انجام شده است، در این کمیته بررسی شوند. مطالعاتی هم توسط 
این موسسه در مورد مزدی منطقه ای صورت گرفته است. امیدارم 
تا پیش از پایان ســال به توافقی برسیم که هم حق کارگر و هم 

حق کارفرما در آن لحاظ شود.«

تولید ناخالص داخلی کشور به قیمت های ثابت سال 
۱۳۹۵ در نیمه نخســت امسال به رقم هفت هزار و 
۵۳۰ هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به رقم مشابه 
ســال قبل به میزان ۳.۳ درصد افزایش یافته است.
به گزارش اتفاقیه به نقل از بانک مرکزی، بر اساس 
اقتصادی  اداره حســاب های  مقدماتی  محاســبات 
این بانــک، تولید ناخالص داخلی بــه قیمت پایه و 
به قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵ در ســه ماهه دوم 
امســال به رقم چهار هــزار و ۵۴ هزار میلیارد ریال 
رســید که نسبت به سه ماهه دوم سال گذشته، یک 
درصد رشــد داشته اســت. همچنین رشد اقتصادی 
بدون نفت طــی دوره مذکور معادل نیم درصد بوده 
است. رشد عملکرد تولید ناخالص داخلی در سه ماهه 

دوم امســال حاصل تحقق رشد مثبت ارزش افزوده 
گروه های »خدمات« و »نفت« به ترتیب معادل ۴.۲ 

و ۷.۴ درصد نسبت به دوره مشابه سال قبل است.
رشد ۳.۳ درصدی اقتصاد کشور در نیمه نخست 

۱۴۰۰
در سه ماهه دوم امســال گروه های »کشاورزی« و 
»صنایــع و معادن« متاثر از مواجهه با مشــکاتی 
همچون کاهش میــزان بارندگی ها و محدودیت در 
تامین بــرق مورد نیاز برخــی واحدهای صنعتی در 
تابســتان ســال جاری و نیز کاهش ارزش افزوده 
فعالیت هــای ســاختمانی با کاهــش عملکردی به 

ترتیب معادل ۱.۹ و ۵.۳ درصد مواجه بوده اند.   
در مجموع عملکرد تولید ناخالص داخلی کشــور به 

قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵ در نیمه نخست سال 
۱۴۰۰ به رقم هفت هــزار و ۵۳۰ هزار میلیارد ریال 
رسید که نسبت به رقم مشــابه سال قبل به میزان 

۳.۳ درصد افزایش یافته است.
رشــد اقتصادی بدون نفــت نیز در ایــن دوره به 
قیمت هــای ثابــت ۱۳۹۵ از رشــد ۲.۴ درصــدی 
برخوردار بوده است.رشد اقتصادی نیمه نخست سال 
جاری در نتیجه تحقق رشــد مثبــت ارزش افزوده 
گروه های »خدمات« و »نفت« به ترتیب معادل ۵.۷ 
و ۱۵.۱ درصد نسبت به دوره مشابه سال قبل است. 
به طوری که گروه های مزبور به ترتیب ســهم سه و 
۱.۱ واحد درصدی در رشد اقتصادی ۶ ماهه نخست 
سال جاری داشته اند. با این وجود رشد ارزش افزوده 

گروه های »کشــاورزی« و »صنایع و معادن« در ۶ 
ماهه ابتدایی سال جاری نسبت به دوره مشابه سال 
قبــل به ترتیب معادل منفــی ۲ و منفی ۱.۲ درصد 
بوده است.رشــد ۵.۷ درصــدی ارزش افزوده گروه 
خدمات در نیمه نخســت امسال به طور عمده متاثر 
از تحولات زیر بخش های »بهداشــت و مددکاری 
اجتماعی«، »اطاعات و ارتباطات«، »حمل و نقل و 
انبارداری«، »اداره عمومی، دفاع و تامین اجتماعی« 
و »عمده فروشی، خرده فروشی و تعمیر وسایل نقلیه 
موتوری« بوده است، به طوری که گروه های مذکور 
به ترتیب ســهم ۶ دهم، ۶ دهم، نیــم، چهار دهم 
و چهــار دهم واحد درصدی از رشــد تولید ناخالص 

داخلی داشته اند.

آگهی مزایده نوبت اول
در مورد پرونده اجرانی کاســه o۰۰۱۵۵۷ ش دوم اجرای احکام مدنی بجنورد فی مابین محکر 
لــه معصومه یزدانی و محکوم علیه محســن درتومی با موضوع مطالبه مهریه خودرو به شــرح 
مشــخصات ذیل الذکر توقیف شــده است: مشــخصات ۱- خودرو : یک دستگاه خودروی وانت 
پیکان مدل ۱۳۸۷ با شماره انتظامی ۱۷۱ ج ۴۳ ایران ۲۶ که دارای زدگی و رنگ پریدگی کامل 
دور ماشین ۲ فرسایش کامل چهار حلقه لاستیک۳ شکستگی آینه بغل سمت راننده ۴ شکستگی 
خطر عقب دو سمت ۵ پوسیدگی گلگیر جلو سمت راننده۶ نصب شاسی بند به علت نداشتن تعادل 
شاســی ها ۷ خالی بودن رادیاتو ۸ قاطی کردن آب و روغن می باشــد )به علت نبود فضای لازم 
قســمت تحتانی خودرو مورد کارشناســی نشده است ( با توجه به شرایط ظاهری ، فنی ، محل و 
ســایر عوامل خودرو توسط کارشناس رسمی دادگستری به مبلغ۵۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال ارزیابی شده 

اســت و اینکه پس از سیر مراحل قانوني مقرر گردیده در روز دو شنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۰/۱۸ساعت 
۱۱:۰۰ الــي ۱۱:۳۰ از طریق مزایده حضور در محل اجرای احکام مدني دادگســتري بجنورد به 
فروش برســد ، بنابراین متقاضیان شرکت در جلسه مزایده میتوانند پنج روز قبل از موعد مقرر در 
ایــن اجرا حاضر و از کم و کیــف موضوع مطلع و در صورت تمایل از مورد مزایده بازدید نمایند . 
بدیهي است مزایده از قیمت کارشناسي شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی واگذار خواهد شد و 
ده درصد مبلغ پیشنهادي في المجلس )که باید قبا به حساب سپرده دادگستري واریز و فیش آن 
در زمان مزایده تحویل شــود( از برنده مزایده اخذ و مابقی مبلغ نیز ظرف یک ماه وصول خواهد 
شد و در صورت عدم پرداخت الباقي )نود درصد( در مهلت مقرر ، مبلغ تودیعي پس از کسر هزینه 

مزایده به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد
 دادورز شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستری بجنورد- احمدی

طرح ضربتی برای حقوق کارگران

رشد 3.3 درصدی اقتصاد کشور در نیمه نخست ۱4۰۰

خبر

وزیر اقتصاد: تاریخ دقیقی برای افزایش 
یارانه ها اعلام نشده است

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: تاکنون هیچ تاریخ دقیقی 
برای افزایش یارانه ها در سال جاری اعام نشده است.

»احســان خاندوزی« اظهار داشــت: در خصوص زمان تغییر 
یارانه ها و افزایش میزان پرداخت یارانه ها، هیچ تاریخ دقیقی 

تعیین نشده است.
وی همچنین در خصــوص افزایش قیمت بنزین، تاکید کرد: 

تاکنون تصمیمی در این زمینه اتخاذ نشده است.
روز گذشــته در برخی اخبار ادعا شــد که قرار بوده از آذرماه 
میزان مبلغ پرداختی یارانــه به مردم به دو برابر افزایش پیدا 
کند که به دلیل برخی مشــکات برای صدور کارت اعتباری 

انجام آن به دی ماه موکول شده است.

واکنش سخنگوی دولت به خبرسازی ها 
پیرامون افزایش قیمت بنزین

سخنگوی دولت گفت: آنچه امروز در رسانه ها با عنوان گرانی 
بنزین منتشر شده صحیح نیست و سوءبرداشت از نامه معاون 
محترم اقتصادی رئیس جمهور اســت. علی بهادری جهرمی 
افزود: قرار نیســت بنزین گران شود و دولت  اهل تصمیمات 
یک شبه نیست. حتما اگر قرار باشد، تصمیمی گرفته شود که 
در زندگی جــاری و عمومی مردم اثر بگذارد، جوانب مختلف 
آن سنجیده می شود. وی ادامه داد: درباره این طرح نیز مقرر 
شده آزمایشــی در دو جزیره قشم و کیش، سهمیه بنزین به  
جــای خودروها به افراد اختصاص پیــدا کند و قیمت عرضه 
همان نرخ عــادی ۱۵۰۰ تومان برای بنزین ســهمیه  ای و 
۳۰۰۰ تومــان برای بنزین آزاد اســت که هیچ تفاوتی با نرخ 
موجود نخواهد داشت. در حال حاضر اگر کسی خودرو نداشته 
باشــد، نمی تواند از ســهمیه بنزین هم استفاده کند، در حالی 
که سوخت ســرمایه ملی و متعلق به همه مردم است، کسی 
که مثا چهار خودرو داشــته باشد، چهار برابر سهمیه استفاده 
می کند. طبیعتا این روش ناعادلانه اســت و ســهم کسی که 
توان خرید خودرو ندارد، در ســوخت دیده نمی شود؛ اما با این 
تغییر که آزمایشی بنا شده انجام شود، کسی که خودرو ندارد 
هم می تواند سهمیه سوخت با کد ملی خود داشته باشد و آن 
را به قیمت مناسب به دیگران عرضه کند. وی در پایان تاکید 
کرد: لذا خبرســازی ها پیرامون افزایش قیمت بنزین صحت 

ندارد.

خبر خوش برای بدهکاران بانکی 
اتاق اصناف ایران، در اطاعیــه ای خبر تمدید مهلت زمانی 
تسویه بدهی بدهکاران شــبکه بانکی کشور مصوب درستاد 

ملی مدیریت کرونا را اعام کرد.
در متن این اطاعیه آمده است: در راستای تحقق شعار سال 
۱۴۰۰ با عنوان »تولید، پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها« و به 
دلیل استمرار شرایط ناشی از کرونا و اثرات تعطیلی های وضع 
شده برای مشاغل و کسب و کار ها و اینکه برخی از مشمولان 
نتوانستند با تسویه نقدی بدهی خود تا پایان شهریور ۱۴۰۰، 
از مزایای تســهیل تســویه بدهی بدهکاران شــبکه بانکی 
اســتفاده کنند، لذا مهلت زمانی مندرج در مصوبه جلسه ۶۴ 
مورخ ۲۱ فروردین ۱۴۰۰ ســتاد ملی مدیریت کرونا در زمینه 
قانون تسهیل تســویه بدهی بدهکاران شبکه بانکی کشور، 
برای مشــمولان برای آخرین بار از اول مهر به مدت شــش 

ماه تمدید می شود.
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روزنامه صبح استان
خراسان شمالی

سرپرســت باشگاه پرســپولیس در نشســت با اصحاب رسانه 
گفت: یکی از وعده هایی که از اکنــون به هواداران خواهم داد 
کســب ششمین قهرمانی متوالی لیگ برتر فوتبال ایران است.
به گزارش ایرنا، نشست خبری »سیدمجید صدری« با اصحاب 
رسانه امروز )سه شنبه( در محل هتل آزادی تهران برگزار شد و 
وی درباره مسائل مختلف اقتصادی، ورزشی و مدیریتی باشگاه 

صحبت هایی را مطرح کرد. 
صدری با اشــاره به پرداخت بدهی گابریل  کالدرون و خواکین 
سرمربی و مربی پیشــین تیم فوتبال پرسپولیس اظهار داشت: 
یکسال است که در پرسپولیس فعالیت دارم و در این مدت فراز 
و نشیب های زیادی تجربه کردم. برای آینده برنامه زیادی داریم. 
اولین قول به هواداران کسب ششمین قهرمانی متوالی است و 
امیدوارم با کمک این هواداران زیرســاخت مالی باشگاه درست 
شــود. یکی از دغدغه ها همواره مســائل مالی است. با کمک 
هواداران به طور قطع این  مشکل را حل می کنیم و در این مسیر 
باید از ظرفیت باشــگاه برای درآمدزایی استفاده کنیم. هواداران 
هم کمک زیادی در این زمینه می توانند داشــته باشند. فضای 
مجازی، تبلیغات محیطی، پخش بازی ها از جمله مواردی است 
که می شــود با ابزار آن، برای این باشگاه درآمدزایی کرد.وی با 
اشاره به حمایت خود از کادر فنی تیم فوتبال پرسپولیس عنوان 
کرد: کادر فنی در ۲ ســال گذشته خوب کار کرده است و نباید 
دغدغه داشته باشد. تاش داریم، کادر فنی بدون دغدغه کار تیم 
را پیش ببرد. امیدواریم قهرمانی ها تداوم داشته باشد. می دانیم 
پرســپولیس پر هوادارترین تیم آسیا است و باید این را در همه 
حوزه ها نشان دهیم. پرســپولیس ۵ دوره قهرمان لیگ شده و 

امیدواریم در لیگ قهرمانان آسیا نیز قهرمان شود. 
وی با اشاره به اهمیت فرهنگ سازی در ورزش گفت: پرسپولیس 
در بخــش قهرمانی عملکرد بی نظیــری دارد اما این تمام کار 
نیســت، باشگاه باید از نظر اخاق و فرهنگ هم اول باشد. این 
میسر نمی شود جز با همدلی. راهبرد مجموعه مدیریتی باشگاه 
بر این است تا برای رسیدن به موفقیت از همه حوزه ها استفاده 
کنیم. یکی از موارد این اســت که مشــکات را با تعامل حل 
کنیم. هیچ وقت دنبال دعوا و مشاجره نیستیم بلکه دنبال تعامل 
هستیم، اما اجازه نمی دهیم حق باشگاه ضایع شود. امیدواریم در 

فصل جاری به اهدافمان برسیم.
با کمک سجادی پول کالدرون تهیه شد

صدری در ادامه این نشســت گفت: برای آغــاز کار از گابریل 
کالدرون سرمربی آرژانتینی سابق پرسپولیس شروع می کنیم . 
قرارداد کالدرون تیرماه ۹۸ به امضا رسید قراردادی که از مجموع 
۷۵۴ هزار دلار حدود ۳۰۰ هزار دلار به او پرداخت شده است و 
باید پول او و دســتیارش را پرداخت می کردیم. وی اضافه کرد: 
هر فصل ۸۵۰ هزار دلار قرارداد کالدرون بود که ۳۰۰ هزار دلار 
هنگام امضا قرار داد پرداخت شده و در ادامه باید ۳۰۰ هزار دلار 
در نیــم فصل و ۲۵۰ هزار دلار در پایــان فصل به او پرداخت 
می شد. به نظرم دستگاه های نظارتی باید روی قراردادها نظارت 

داشته باشد.براساس گفته رسول پناه با ۱۰۰ هزار دلار این پرونده 
تمام می شد. چرا کاری که می شد با ۱۰۰ هزار دلار جمع شود با 
التماس با ۷۵۰ هزار دلار جمع شد.سرپرست باشگاه پرسپولیس 
می گوید: حال باید پاسخگوی عملکردم باشم. بگویند به چه دلیل 
ایــن ۱۰۰ هزار دلار را ندادند. چرا باید بگذارند به جایی برســد 
که هواداران به ما توهین کنند. ما ایستادیم تا اینکار تمام شود.
صدری افزود: اولین بحث کالدرون تهیه رقم قرارداد وی بود. از 
زمان سمیعی مدیرعامل قبلی باشگاه به هر دری می زدیم تا این 
۲۲ میلیارد را تهیه کنیم. هر چه پول هم تهیه می شــد اولویت 
ما پول کادر بازیکنان و کارمندان بود که باشــگاه نتوانست در 
آن مقطع این پول را تهیه کند.وی گفت: تا اینکه »ســیدحمید 
ســجادی« وزیر ورزش و جوانان به ما کمک کرد.  اگر او نبود 
از کجا این ۲۲ میلیارد را تهیه می کردیم؟ وزیر همت کرد. مگر 
قبلی ها نمی توانســتند این پول را تهیه کنند. با هر زحمتی پول 

تهیه شد. با کمک وزارت این پرونده را جمع کردیم.
برای طلب کالدرون ارز نیمایی گرفتیم

سرپرست باشگاه پرسپولیس با اشاره به تنگناهای اقتصادی این 
مجموعه ورزشــی گفت: تمام تاش این است که هزینه ها در 
این باشــگاه کم شود. با کمک وزیر ورزش و جوانان پول تهیه 
کردیــم و وزیر هم برای تهیه ارز نیمایی به بانک مرکزی نامه 
زد. این اقدام موجب شــد تا سه میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان به 
سود ما شود. پیش از اقدام وزیر ورزش ما دلار را از بازار آزاد تهیه 
می کردیم.وی ادامه داد: موافقت با پرداخت ارز نیمایی موجب شد 
تا به جای خرید دلار ۲۹ هزار تومانی دلار ۲۳ هزار تومانی تهیه 
کنیم. پس از آن از کالدرون و پسرش خواهش کردیم تا به ترکیه 
بیایند و در چند قســط بدهی پرداخت شود. از طریق صرافی ها 
اقدام کردیم و آنان گفتند اگر شماره حساب ارزی در ترکیه، قطر 
یا امارات باشد ظرف ۲۴ ساعت پرداخت خواهیم کرد. کالدورن 

در جواب ما فقط می گفت با وکیلم صحبت کنید.
صــدری در خصوص پرداخــت طلب خواکین مربی اســبق 
پرسپولیس نیز گفت: من از آقای گرشاسبی خواهش کردم که 
طلــب خواکین را در ایران پرداخــت کنیم، چون او با مجموعه 
فــولاد همکاری دارد. اما خواکین گفت کــه پولش را کامل از 
کالدرون گرفته است. وکیل کالدرون نیز عنوان می کرد تنها در 
سوییس حســاب دارد که در نهایت مجبور بودیم پول را حواله 
کنیم. تحریم ها سختی های زیادی را به ما تحمیل کرد. حواله 
پول نیاز به زمان داشــت و در برخــی از مواقع تا ۱۰ روز زمان 

می برد.
وی یادآور شــد: برای پول کالدرون ابتــدا یک ۶۰۰ هزار دلار، 
بعد یــک صدهزار دلار و یک پنجاه هــزار دلار حواله کردیم. 
۱۵۰هزار دلار به حسابش نشست اما آن ۶۰۰ هزار دلار را بانک 
مقصد بابتش سوالاتی کرد و جواب سوالات را برای بانک ارسال 
کردیم. وکیل یک روز گفت که بانک اعام کرده رابطه کاری 
مشخص نیســت و پول را باید برگردانیم. اگر اسمی از ایران و 
تحریم آورده می شــد ۶۰۰ هزار دلار کا باک می شد. حدود 

سه هفته طول کشید دوباره پول به حساب از ایران  ما بازگردد. 
نمی توانســتیم حساسیت به خرج دهیم چون احتمالش بود کل 
پول را باک کنند. با بدبختی این پول را تهیه کرده بودیم. پس 
از آن دیگر ریسک نکردیم و یک واحد پولی دیگری را زدیم و 
خردخرد هم زدیم که مشــکلی به وجود نیاید. روز جمعه به من 
اعام شــد که همه پول به غیر از یک قسمت ۴۵ هزار دلاری 
نیامده اســت. برای کالدرون نوشتم و التماس کردم که تایدیه 
بدهند اما شرمم می شود وویس کالدرون را پخش کنم. او به ما 
توهین می کرد. از طرفی به ســمت خانوم وکیل رفتیم و گفتیم 
که این ۴۵ هزار دلار ارســال شــده است کاری کنید. وکیلش 
گفت که موکلش پادشاه او است و بدون اجازه او نمی تواند کاری 

انجام دهد. 
کالدرون به اندازه ۴۵ هزار دلار اعتماد نکرد 

سرپرست باشگاه پرسپولیس در بخش دیگری از این گفت و گو 
درباره پرونده کالدرون می گوید: کالدرون  دیشب مدام می گفت 
من ایران را دوســت دارم اما آیا این اســت جواب ما که اندازه 
۴۵ هــزار دلار هم به ما و هواداران اعتماد نکرد. ما در موضوع 
کالدرون هیــچ کوتاهی نکردیم.صدری ادامه می دهد: ســایر 
پرونده ها مانند بودیمیر مهاجم پیشین پرسپولیس است. روزی 
که من به باشگاه آمدم پنجره باشگاه به خاطر شکایت بازیکن 
کروات بسته بود.  مجموع قرارداد او برای ۲ فصل ۵۰۰ هزار یورو 
بود و  سفیر به من گفت او در تیمی بوده که قراردادش پنج هزار 
یورو است. چرا سالی ۲۵۰ هزار یورو به او بدهیم. او در مجموع 

سه تا ۱۰ دقیقه برای ما بازی کرد.
وی اضافه کرد: بیایند جواب دهند چرا بازیکنی با ماهی پنج هزار 
دلار و سالی ۶۰ هزار دلار را سالی ۲۵۰ هزار دلار دادیم. ما ۴۵۰ 
هزار یورو دادیم که ۳۲ هزار یورو جریمه است. بودیمیر به هیچ 
تماسی پاسخ نمی داد و فقط وکیلش جواب می داد. خواستیم او 
حداقــل جریمه را نگیرد. البته پول او را هم من جور کردم. چرا 
نمی آیند جواب بدهند. من با هیچ کدام از مدیران قبلی در ارتباط 
نبودم. هر کســی باید در مقابل عملکردش پاسخگو باشد، این  
وظیفه من اســت و به نهادهای نظارتی اعام کردم. من حتی 
قرارداد کارگزاری را برای همه نهادها ارســال کردم.سرپرست 
باشگاه پرسپولیس در بخش دیگری به قرارداد استوکس مهاجم 
ایرلندی در بهمن ۹۸ اشاره کرد و گفت:   انصاری فرد قرارداد را 
بســت. البته ۱۲۰ هزار دلار از قرارداد را کم کردیم. او به خاطر 
کرونا رفت اما باشگاه رضایت نامه داد. هیچکس از این بازیکن 
راضی نبود، چون عملکردش خوب نبود.صدری درباره اینکه چرا 
رسول پناه مدیرعامل ســابق پرسپولیس کارت بازی یا آی.تی.
ســی را صادر کرد؛ توضیح داد: فدراسیون از او سوال کرد مجوز 
استوکس برای بازی در تیم بعدی صادر شود یا خیر؟ که باشگاه 
جواب داد صدور کارت بازی بامانع اســت. اگر صادر نمی شد 
پرونده به دادگاه عالی ورزش می رفت و ما برنده می شدیم. آقایان 
بیایند و توضیح دهند چرا در پرونده اســتوکس به فیفا شکایت 

نکردند.

مدیران قبلی توضیح دهند
وی در ادامه افزود: امیرعلی حسینی ۱۰ سال در بخش بین الملل 
باشگاه اســت. ما حاضریم بانی شویم جلســه بگذاریم عرب، 
انصاری فرد و رســول پناه و مدیران قبلی پرســپولیس بیایند و 
توضیح دهند، اینکه هوادار به باشگاه اعتماد نمی کند دلیلش این 
است. برنامه می گذاریم مدیران قبلی بیایند و به هواداران توضیح 
دهند و یکبار این مسائل برای همیشه برطرف شود. هوادار حق 
دارد بداند که چه می گذرد. شاید در زمان آنها مهم تر از موضوع 

کالدرون موضوع دیگری بوده است.
سرپرست باشگاه پرسپولیس این را هم گفت: اوساگونا مهاجم 
سابق نیجریه ای تیم پرســپولیس در زمان انصاری فرد قرارداد 
بســت. باشــگاه با بازیکن توافق کرد اما پول را نداد. رای فیفا 
۹۶ هزار دلار بود. باشــگاه برخی پول ها را باید بابت دادرســی 
بدهد. دوستان که می دانســتند برنده نیستند چرا هزینه اضافه 
کردند. حتی ما در پرونده کالدرون می توانســتیم ۶ ماه زمان را 
عقــب بیاندازیم و ۱۰ هزار دلار بدهیم امــا چون بازنده بودیم 
چرا پرداخت می کردیم.صدری اضافه کرد: قرارداد رادوشــوویچ 
دروازه بان پرسپولیس تمام شــده بود، چرا باید سالی ۲۵۰ هزار 
دلار بــه او بپردازند؟ رفتار رادو با من توهین آمیز بود و می گوید 
۱۹۶ هزار یورو باید بدهید. به او در چند روز گذشته ۵۰ هزار یورو 
پرداخت کردیم و قرار بود ۳۰ هزار یورو دیگر نیز پرداخت کنیم. 
قرار شد سایر پرداختی های او مانند سایر بازیکنان باشد، که او با 
ما توافق کرد. حال آن روز تا ساعت ۱۹ در دفتر بودیم تا رادو رقم 
قــرارداد خود را از ما دریافت کند که فردای آن روز آمد دریافت 
کرد و سوار هواپیما شد و رفت.وی در مورد بازگشت رادوشوویچ 
گفت: اولین خواســته ما این بود که او بازگردد. منتظر جواب او 
هستیم و اگر برنگردد از راه قانونی اقدام می کنیم. من ۸۰ هزار 
دلار دادم. مطالبات او از زمان انصاری فرد است. قدم برداشتیم که 
مشکل را حل کنیم. او به من گفت می ماند و فکر می کردیم او 
راستگو است که  نامه را امضا نکرده است. البته احتمال می دهیم 
او بازگردد. باشــگاه  در زمینه  حقوق بین الملل باید قوی تر عمل 
کند. اگر در برخی از پرونده های قبلی وکیل خوب داشتیم شاید 

برنده  می شدیم.
سجادی نگاه رنگی ندارد

سرپرست باشگاه پرسپولیس تهران در زمینه همکاری کارگزار با 
این مجموعه ورزشی گفت: برخی می گویند کارگزار باشگاه به 
دنبال همکاری با سرخ پوشان نیست. کارگزار اگر می خواست  پول 
ندهد ۲۰ میلیــارد را ابتدا نمی داد.صدری در مورد تمدید قرارداد 
بازیکنان نیز عنوان کرد: با تمام بازیکنان به غیر از ۲  بازیکن تا 
سه سال دیگر تمدید کردیم. سیدجال حسینی البته قراردادش 
تمام می شود. ما امیدواریم در آینده از او بیشتر استفاده کنیم. از 
حامد لک، مهدی ترابی و میاد سرلک، دعوت کردیم به باشگاه 
بیایند تا درباره ادامه همکاری صحبت کنیم. نباید اتفاقات گذشته 
تکرار شود زیرا شکل رفتن احمد نوراللهی و حسین کنعانی زادگان 
خوب نبود. برای پیشــگیری از آن اتفاقات در قراردادهای جدید 

بنــدی را اضافه کردیم که اگر آنها بعــد از اتمام قرارداد به تیم 
خارجی رفتند باید ۵ تا ۱۰ درصد قرارداد به پرسپولیس برسد.وی 
در خصوص بحث مدیر عاملی خود در باشگاه پرسپولیس گفت: 
طرح آن مساله در شرایطی که باشگاه مشکات فراوانی داشت، 
خبری حاشــیه ای بود. من از روزی که با وزیر ورزش صحبت 
کردم تمام اختیارات مدیرعامل را داشتم. از نظر عملکردی این 
موضوع برای ما فرقی ندارد. ارتباط نزدیکی با ســجادی دارم و 
تاش می کنم کارهایی که به نفع پرسپولیس است را انجام  دهم.
سرپرست باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه وزیر ورزش و جوانان 
نگاه رنگی ندارد افزود: ســجادی از زمانی که  وزیر شــده  بین 
پرسپولیس و استقال تفاوتی قائل نیست. الان هم هیات مدیره 
حامی من اســت و من هم کارم را انجام می دهم. قبل از اینکه 
من سمت داشته باشم هوادار باشگاه هستم. هرکاری بتوانم برای 

هواداران انجام می دهم. 
حاضریم رقم قرارداد بازیکنان را افشا کنیم

صدری با اشاره به مشکات مالی باشگاه پرسپولیس ادامه داد: 
همه می دانند که ما مشکل داریم و اگر منابع مالی در اختیار 
داشته باشیم ۱۰۰ هزار دلار رقمی نیست. من می توانستم یک 
ونیم میلیون دلار خرج پرسپولیس کنم اما این پول به ۲ نفر 
پرداخت شــد. قرارداد بازیکنان نیز شفاف است و ما حاضریم 
رقم قرارداد بازیکنان را منتشر کنیم. قراردادی که با تاجیک ها 
بســتیم رقمی کمتر از بازیکنان داخلی اســت.وی ادامه داد: 
قرارداد برخی از بازیکنان پرسپولیس وحشتناک پایین است. 
این بازیکنان به عشــق پیراهن ایستادند. برای مثال قرارداد 
شهریار مغانلو را امســال با سال قبل مقایسه کنند تا میزان 
افزایش آن مشــخص شود. بیشترین تعداد ملی پوشان برای  
پرسپولیس است و با این قراردادها ما شرمنده بازیکنانی مثل 
وحید امیری هســتیم. حتی یحیی  گل محمدی  پیشنهادی  
داشــت ســه برابر پولی که الان به او می دهیم اما خواهش 
کردیم او در پرسپولیس بماند. بازیکنان ما هم حق دارد مانند 
بقیه پول بگیرند.صدری در مــورد احتمال مدیر عاملی خود 
نیز گفت: من قول دادم تا روزی که هستم برای پرسپولیس 
تاش کنم. کار من همه جا اجرایی بوده اســت. هر جا برای 

پرسپولیس کمک لازم باشد در خدمت هستیم.

مالکیت تیم در یک وزارتخانه دیگر
وی همچنین خاطرنشان کرد: یکی از راه هایی که برای  واگذاری 
پیش آمد گفتند مالکیت هر کدام از ۲ تیم را به وزارتخانه  بدهند 
که این  موضوع در روند کاری ما تغییری ایجاد نمی کند.سرپرست 
باشــگاه پرســپولیس وی در مورد غرامت بابت جذب شجاع 
خلیل زاده گفت: اگر قرار باشد غرامت بگیریم با خلیل زاده صحبت 
می کنیم. دوست نداریم بچه های ما دلخور باشند. اگر قرار باشد 
غرامتی از جایی بگیریم با خودش هماهنگ می کنیم و از خودش 

کمک می گیریم. تمام دوستان برای من قابل احترام هستند.
حضور در بازار بورس

وی در بخش دیگری از این گفت و گو درباره اینکه عرضه سهام 
پرسپولیس در فرابورس  کار درستی است یا خیر؟ گفت: حضور 
در بورس حتی در بازار پایه اش خوب است. همه دنبال واگذاری 
هستند. رییس جمهوری دستور دادند که این  مشکل حل شود. 
می توانند پنج درصد پنج درصد عرضه کنند تا هواداران بخرند. 
آنچه می خواســتند برای سال مالی پارسال بود که گزارشش را 
ارائه دادیم. برای امسال هم در حال مذاکره هستیم. اگر به بورس 

برویم به خاطر شفافیت، خیلی از مسائل روشن می شود.
صدری در خصوص مشکل مالیات باشگاه توضیح داد: وزیران 
امور اقتصادی و ورزش به مــا کمک کردند. حتی ۲ ماه پیش 
حساب بسته شد که آن را باز کردیم. دنبالش هستیم تا مالیات 
را یا قســط بندی کنند یا تهاتر کنیم. دوستان  مالیات یک پولی 
می خواستند که نداشــتیم بدهیم و فکر می کنم دوباره حساب 

مسدود شود. باید یکبار برای همیشه این مشکل برطرف شود.
وی درباره ورزشگاه شهید کاظمی نیز گفت: به پشتوانه هواداران 
فکر می کنیم آن ورزشگاه برای ما است. خودم هم می خواهم آنجا 
مستقر شوم تا از نزدیک شرایط را ببینم. می خواهیم ۲ زمین دیگر 
داشــته باشیم. در تاش هستیم بتوانیم برخی دیدارها را همانجا 
برگزار  کنیم. شهرداری به ما محبت دارد و این مجموعه در اختیار 
ما است. باید نواقص ورزشگاه را برطرف و توسعه دهیم. به دنبال 
آن هستیم چمن ورزشگاه درفشی فر هم طبیعی شود و تیم های 
پایه هم در شهید گمنام فعالیت داشته باشند. هیچ وقت تیم های 
پایه ۳۰ درصد از قرارداد خود را نگرفتند و باید ماهیانه هر زمان به 

اعضای تیم اصلی پول می دهیم به  پایه ها هم بپردازیم.

صدری: قهرمانی ششم وعده من به هواداران است

میز خبر

کیهان: علت حمایت اصلاح طلبان از نامه لاریجانی به شورای نگهبان این است که 
همتی رای نیاورد!

روزنامه کیهان نوشت:اخیرا نامه محرمانه شورای نگهبان به آقای لاریجانی )درباره 
دلایــل عدم احراز صاحیت وی در انتخابات ریاســت جمهوری( و پاســخ وی به 
این نامه، در فضای مجازی منتشــر شد.جای سؤال است که نامه محرمانه شورای 
نگهبان به یک نامزد، چرا و چگونه از رسانه های بیگانه سر در می آورد؟ اما پرسش 
مهم این است که افراطیون غربگرا و مدعیان دروغین اصاحات و اعتدال، از پنهان 
شدن پشت سوژه آقای لاریجانی کدام مقاصد را دنبال می کنند؟چرایی پنهان شدن 
طیف مذکور پشــت ســوژه آقای لاریجانی را باید در ناکامــی مطلق این طیف در 
انتخابات امسال جســت و جو کرد.این طیف )از خاتمی و کروبی و جهانگیری و... 
گرفتــه تا ۱۶ گروه اصاح طلب، در انتخابات اخیر از آقای همتی حمایت کردند، اما 
نتوانســتند بیش از ۲.۴۴۳.۳۸۷ رأی )حــدود ۸ درصد کل آراء ماخوذه( را در مقابل 
۱۸.۰۲۱.۹۴۵ رای آقای رئیســی، به خود جلب کنند. این یک آزمون جدی بر ســر 

مقبولیت آنها نزد مردم بود.
اعتراض نماینده رباط کریم به استاندار تهران: چرا گزینه مدنظر ما فرماندار نشد؟

روزنامه ایران، روزنامه رســمی دولت نوشــت: مراســم معرفی یازدهمین فرماندار 
شهرســتان رباط کریم در حالی برگزار شد که حسن نوروزی نماینده مجلس نسبت 
به عدم انتخاب گزینه مطرح شده از سوی خود در حین جلسه به محسن منصوری 
استاندار تهران اعتراض کرد.استاندار تهران بعد از شنیدن این اعتراض و در توضیح 
به حضار نشســت گفت: گزینه هایی که به عنوان فرماندار بومی معرفی شده بودند 
هر کدام به نوعی شــرایط احراز صاحیت برای این پســت را نداشــتند. منصوری 
همچنین خطاب به نماینده رباط  کریم تأکید کرد که شــما نباید به جای اســتاندار، 
فرماندار منصوب کنید.گفتنی است رهبر انقاب نیز در دیدار اخیر خود با نمایندگان 
مجلس نســبت به دخالت برخی نمایندگان در انتصابات محلی واکنش نشان داده 
و فرموده بودند: »نمایندگان مجلس در انتخاب اســتانداران، فرمانداران و مســائل 

اجرایی دخالت نکنند.«
دادستان کل کشور: مردم فعلا در رمزارزها سرمایه گذاری نکنند

دادستان کل کشور از تشکیل کمیته مشترک رسیدگی به وضعیت بورس خبر داد و 
به مردم توصیه کرد تا زمانی که تکلیف رمزارزها به موجب قانون و از منظر قانونی 
مشــخص نشــده، وارد ســرمایه گذاری در این حوزه نشوند.دادستان کل کشور در 
پاســخ به سوالی درباره ساماندهی به وضعیت رمزارزها اظهارداشت: متاسفانه امروز 
رمزارزها موجب آســیب شده است و عده ای از مردم به دلیل عدم توجه به عواقب 
آن دچار مشکل می شوند و احیانا توسط افراد کاهبردار به دام می افتند. وی با اشاره 
به پرونده کریپتولند افزود: درباره رمزارزها مکاتباتی با بانک مرکزی و مجلس انجام 
دادیم تا وضعیت رمز ارزها را برای مردم مشــخص کنند. منتظری تاکید و توصیه 
کرد: مردم تا زمانی که تکلیف رمز ارز به موجب قانون و از منظر قانونی مشــخص 
نشده، وارد سرمایه گذاری در این حوزه نشوند زیرا بسیاری از مردم که در این معرکه 
وارد شدند، دچار مشکل شدند. وی خاطرنشان کرد: هم سرمایه مردم از بین می رود 
و از سویی دیگر هم پرونده های متعدد در دستگاه قضایی تشکیل می شود. دادستان 
کل کشور در پاسخ به ســوالی درباره پرونده آذویکو گفت: در خصوص این پرونده 
به لحاظ آنکه در چند حوزه قضایی پرونده تشــکیل شده و اینکه افراد زیادی شاکی 
هستند، لازم اســت در یک محل پرونده ها تجمیع و وضعیت بدهی این شرکت به 

مردم مشخص شود.
واکنش شورای نگهبان به ماجرای علی لاریجانی

هادی طحان نظیف روز دوشــنب درباره اظهارات علی لاریجانی گفت: پرونده 
ایشــان مثل ســایر افراد در یک فرآیند قانونی در شورای نگهبان بررسی شده 
اســت و برای رسیدگی به صاحیت ایشان مطالب موجود در پرونده که بخشی 
نیز به بیرون منعکس شده، مورد به مورد در جلسات شورا مطرح و پس از انجام 
مباحــث متعدد و بیــان نظرات مخالف و موافــق رای گیری به صورت مخفی 
انجام شده است. البته نســبت به برخی مطالب هم که به بیرون منعکس شده 
نه شورای نگهبان مسبب آن بود و نه راضی به آن. وی اضافه کرد: جمع بندی 
اعضای شورا با توجه به محتوای پرونده و گزارش های متعدد بر احراز صاحیت 

نبود که نتیجه هم اعام شد. سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشان کرد: همان 
گونه که بارها گفته شده در انتخابات ریاست جمهوری بحث رد صاحیت مطرح 
نیست و شــرایط مذکور در اصل ۱۱۵ قانون اساســی باید احراز شود. شورای 
نگهبان یک جمع تخصصی اســت و هر یک از اعضای آن بر اساس تشخیص 
خود عمل می کنند و ورود سیاسی به موضوعات ندارند. ماک نیز نظر اکثریت 
اعضا اســت. طحان نظیف اضافــه کرد: البته اینکه نامه شــخصی و محرمانه 
شــورا توسط یک فرد خارج نشین منتشر شود، جای بررسی دارد اما به هر حال 
انتخابات تمام شده و بازی با آرامش مردم و فضاسازی رسانه ای صحیح نیست 
هر چند ما در شــورای نگهبان گوش شــنوا داریم و مطالب هر کسی را که نقد 

داشته باشد می شنویم.

تیم مذاکره کننده روحانی خائن نبودند
جال جالی زاده، فعال و تحلیلگر سیاســی درباره این موضوع به »نامه نیوز« گفت: 
»حواث چندسال گذشته و طولانی شدن مذاکرات باعث خسته شدن طرف های برجام 
از وضعیت کنونی شده است. کشورهای اروپایی، چین و روسیه و حتی ایران و آمریکا 
به این نتیجه رســیده اند که باید نتیجه ای به دست آید زیرا اگر توافقی صورت نگیرد، 
وضعیت برای همه طرف ها ســخت خواهد شد و عواقب خوشایندی در پیش نخواهد 
بود«.او ادامه داد: »اکنون که دولت با دیگر نهادها یکدســت است، انتظار می رود که 
مذاکرات به نتیجه برسد و اگر در این دولت ایران با کشورهای ۱+۵ به توافق نرسد، 
در هیچ دولتی بعد از این هم امکان توافق وجود نخواهد داشــت و احیانا اگر توافقی 
هم به طور کلی نشــود، مشخص نیست که چه نتایجی به بار خواهد آمد«. او درباره 

تیم مذاکره کننده ایرانی بیان کرد: »دولت آقای رئیســی و تیم مذاکره کننده هسته ای 
بدون هماهنگی با نهادهای بالادستی از جمله شورای عالی امنیت ملی هیچ تصمیمی 
نمی گیرند و در هماهنگی کامل به ســر می برند و موضــع آنها در مذاکرات، موضع 
مجموعه نظام است. البته در دروه آقای روحانی هم همین طور بود اما مشخص نیست 
که عدم توفیق دولت آقای روحانی ناشــی از خود دولت بود یا دخالت های پشت پرده 
اما به هر صورت من تیم مذاکره کننده قبلی را خائن نمی دانم و اکنون می بینیم دولت 
آقای رئیســی بر اساس توافق هایی که در دولت قبل شــکل گرفته بود، ادامه مسیر 
می دهد«. این فعال سیاســی درباره آینده مذاکرات تصریح کرد: »تصور نمی کنم که 
مذاکرات به این ســادگی ها به نتیجه برسد و حتما مشکات یک شبه حل نمی شود و 

زمان رسیدن به توافق بستگی به اراده طرفین دارد«.


